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2023. Pünkösd 

Pünkösdi köszöntő 

Az év körforgása szerint újra elérkezett Pünkösd 
ünnepe! Ez az ünnep településünk életében kiemelt 
időszak, mivel ekkor tartjuk az év legnagyobb kultu-
rális és szórakoztató rendezvényét, a Rác Pünkös-
döt. Ilyenkor együtt vagyunk, ünnepelünk. Sokan ha-
zajönnek szülőfalujukba, hogy találkozzanak szeret-
teikkel, rokonaikkal, barátaikkal, ismerőseikkel. 

Emlékszünk olyan alkalmakra, amikor egy régi 
kedves osztálytársunkat, szomszédunkat, rokonun-
kat, kollégánkat nem ismertük fel az utcán? Sok év 
után találkozunk vele, megszólít, de mi csak nézünk 
rá kissé értetlenül. Nevünkön 
szólít... és akkor beugrik..., ő 
az, akivel olyan jókat játszot-
tunk az iskola udvarán, aki pad-
társunk volt éveken át; aki a 
szomszédban lakott és mindig 
számíthattunk egymásra; akivel 
munkatársként olyan jól kijöt-
tünk...  

Igen, a Pünkösd lehet a talál-
kozások ünnepe, a bensőséges 
szeretet, az öröm megélésének 

az ideje, annak ellenére, hogy az utóbbi években szá-
mos nehézség sújtott bennünket: a közelünkben 
tomboló háború, az elszabadult energiaárak, a napi 
szinten tapasztalt infláció, a politikai acsarkodás, 
mely aláássa az őszinte bizalmat és az emberi jó-
szándékot. Ezek mind súlyosan megnehezítik csa-
ládjaink, közösségeink életét. Bizonytalanságban, ki-
számíthatatlanságban, félelemben tarthatnak ben-
nünket. 

Mindezek ellenére oly sok jószándékot, segítő-
készséget, áldozatvállalást, őszinte szeretetet ta-
pasztalhatunk nemzetünkben, de kis közösségünk, 
Dusnok életében is. 

Igyekeztünk az idén is olyan pünkösdi programot 
összeállítani, mely lehetőleg minden korosztályt 

megszólít és biztosítja a felhőt-
len kikapcsolódást és jókedvet 
ezen a hosszú hétvégén. 

 
Áldott, szép, örömteli 

Pünkösdöt kívánok 
Dusnok minden lakójának 

és minden 
kedves vendégünknek! 

2023 Pünkösd  
Mindszenti István 

polgármester  
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Az utóbbi hónapokban, években sok nem várt 
problémával kellett szembesülnünk, melyek komoly 
kihívás elé állítottak mindnyájunkat, így önkormány-
zatunkat és intézményeit is. Jött a covid járvány, 
majd ennek következtében a gazdasági visszaesés, 
utána a magas infláció, a háború, az energiaárak 
drasztikus emelkedése és még sorolhatnánk. Ennek 
ellenére, ha nehezen is, de sikerült egyensúlyban 
tartani az önkormányzat működését, és eddig min-
den munkahelyet sikerült megőriznünk. Emellett to-
vább folyt a tervezői munka és számos fejlesztést, 
projektet sikerült elindítanunk. 

1. Örömmel tájékoztatjuk a lakosságot, hogy sike-
resen pályáztunk a Terület- és Településfejlesztési 
Operatív Program Plusz keretében egy dusnoki láto-
gatóközpont, tájház építésére. 

A projekt címe: Múlt-jelen-jövő Dusnoki látoga-
tóközpont építése. 

A fejlesztés célja, hogy Dusnok központjában az 
önkormányzat tulajdonában lévő üres ingatlanon két 
különálló épületből álló beruházást valósítsunk meg. 
Az egyik hagyományos technológiával, építőanyaggal 
épülő parasztház, mely helyet biztosít a dusnoki ha-
gyományok, értékek bemutatására. A másik épület 
hasonló épületformával és tömeg-arányokkal fog 
rendelkezni, megjelenése azonban el fog térni a ha-
gyományostól, mivel ez az épület már korszerű épí-
téstechnológiával készül, energiaszükségletét pedig 
teljes egészében megújuló energiával kívánjuk bizto-
sítani. A látogatóközpont a múlt-jelen-jövő helyi kul-
turális adottságait mutatja be, többek között építé-
szeti eszközökkel, interaktív elemekkel. A látogató-
központ alkalmas lesz rendszeres rendezvények 
megtartására, kortárs művészek munkáinak kiál-

lítására, népművészeti eszközök, helytörténeti 
anyagok, alkotások bemutatására. 

Átfogó cél a dusnoki turisztikai vonzerő bővítése, 
emellett fontos szempont a helyi népművészeti ha-
gyatékok bemutatása, a településtörténet alakulásá-
nak ismertetése, rendezvénytér kialakítása, valamint 
a közösségi élet erősítése kreatív élményelemek lét-
rehozása által. 

A beruházásra elnyert támogatás összege: 182 
millió forint. 

Az építkezés várható kezdete: 2024 tavasza. 
2. Pályázatot nyújtottunk be ugyancsak a TOP 

Plusz program keretében a belterületi utak felújítá-
sára. Ha a pályázatunk sikeres lesz, akkor megújul-
hat a barai szabadidőközponthoz vezető Vágóhíd utca 
és a Bara utca teljes szakasza. (Kölcsey utcától 
egészen a Vágóhíd utcáig). 

3. Ugyancsak a TOP Plusz program keretében, az 
élhető települések pályázati kiírásában pályáztunk  
az István király tér teljes rekonstrukciójára. A park 

rész nagyon elöregedett és lepusztult, felújításra, 
megfiatalításra szorul. Ezért fontos célunk egy má-
sodik faluközpont létrehozása, látványos, modern 

(Folytatás a 4. oldalon) 
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emberközeli elemekkel ötvözve. Ez a körzet a köz-
ség egyik legfrekventáltabb része, az 51-es útról ide 
érkeznek meg a Dusnokra jövők, itt található a két 
buszmegálló, orvosi rendelők, a Vajas sétány, vala-
mint vendéglátó helyek is. Szeretnénk egy üde, sok 
növényzettel, sétautakkal ellátott szabadtéri közös-

ségi teret létrehozni, ahol méltó helyszínt tudunk 
biztosítani ünnepeink lebonyolítására is. A fiatalok, 
családok, idősek, valamint a Dusnokra látogató ven-
dégeink részére pedig egy hangulatos, szemet gyö-
nyörködtető zöld teret szeretnénk biztosítani. Új par-
kolóhelyek is kialakításra kerülnek ezen a területen. 

Továbbá ennek a programnak a keretében nyújtot-
tuk be terveinket a barai szabadidőközpontba terve-
zett rekortán borítású futópálya kialakítására is. A 
futópályát a barai záportározó tó köré terveztük, 
mintegy 500 m hosszúságban. Ez a beruházás az 
egészségmegőrzés szempontjából kiemelt jelentő-
ségű. A futórész olyan borítást kap, mely a sportolás 
folyamán a lábaknak, izomzatnak és az egész gerinc-
oszlopnak segítségére van és kíméli azt. A tó környe-
zetét a futópálya mentén napelemes lámpákkal lát-
juk el. 

A világítás nemcsak hasznos lesz az esti sportolás 
szempontjából, hanem a park és tó egész környeze-
tét is kiemeli és még szebbé teszi. 

4. Befejeződtek a Gagarin és Bem József utcák fel-
újítási munkái. A felújítással kapcsolatos számos ne-
hézség ellenére pozitívumként és nagy bravúrként 
értékeljük, hogy sikerült az elnyert pályázati összeg-

ből megvalósítani a beruházást, és nem kellett for-
ráshiány miatt visszaadnunk az államnak. Sajnos a 
pályázat benyújtása és a tényleges kivitelezés közötti 
időszakban az infláció miatt legalább! 40%-os ár-
emelkedés volt. Tény, hogy a munkálatok után látha-

tók szépséghibák, de az előírt szabványoknak (asz-
faltvastagság, szegélykövek, folyókák hossza stb.) 
mindenütt megfel a kivitelezés. Ezt a felelős műszaki 
ellenőr többszörösen is ellenőrizte és hivatalosan 
igazolta, így került sor a teljesítésigazolás aláírására 
és ezt követően a kifizetésre. Akik ezekben az utcák-
ban közlekednek, tapasztalják, hogy a felújítás ered-
ménye valóban nagyságrendekkel jobb és reméljük 
tartós útminőséget hozott létre.  

A továbbiakban is folytatjuk a község fejlesztését 
és fenntartását. Várjuk a Magyar Falu program kiírá-
sait, melyekből újabb forrásokat remélünk a telepü-
lést érintő beruházásokhoz. 

Mindszenti István 

(Folytatás a 3. oldalról) 
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Pünkösdöt ünneplünk 
Pünkösd a húsvétot követő 50. nap. Az Ószövetség-

ben is jelentős aratási hálaadó ünnep volt. Ezért tar-
tózkodott sok zarándok Jeruzsálemben az Apostolok 
Cselekedetei tanúsága szerint. Krisztus mennybe-
menetele után azonban új tartalommal telt meg. Az 
apostolok együtt várakoztak az Utolsó Vacsora ter-
mében zárt ajtók mögött, mert féltek az üldözéstől. 
Majd Pünkösd reggelén hatalmas zúgás, szélvihar 
támadt, s a Szentlélek lángnyelvek alakjában leszállt 
rájuk, erőt és bátorságot adva nekik. Az eseménye-
ket az is igazolja, hogy a tanítványok többé már nem 
féltek, hanem bátran indultak Isten szeretetéről, Jé-
zus feltámadásáról tanúságot tenni mindenkinek. 
Beszédükre sokan felfigyeltek, követték őket, meg-
keresztelkedtek 
és megalakult 
az első keresz-
tény közösség – 
ahogyan az 
Apostolok Cse-
lekedeteiben ol-
vassuk. Pün-
kösd tehát az 
Egyház szüle-
tésnapja. 

Pünkösd va-
sárnapra mi is 
készülünk és 
együtt ünnepel-
jük, felelevenít-
ve a népi hagyo-
mányokat. Ebben fontos, hogy a régi szokások lelkü-
letét és okait is megértsük. A hagyományőrzés nem 
utánzás, hanem merítés abból az erőforrásból, ami-
ből a régiek is merítettek. Úgy tűnik a felszínen, hogy 
ma egészen mások a problémák és a feladatok. Mé-
lyebben azonban az emberi élet lényege és küzdel-
meinek forrása (szeretetért, helytállásért, boldogsá-
gért, közösségért, megélhetésért) mindig nagyon 
hasonlóak. Ezért nagy érték a hagyomány, ha okosan 
ápoljuk. Az ősök bölcsességének tisztelete, életük 
példájának megfontolása az alapja. 

A Pünkösdkor kiáradó Szentlélek Úristen öleli 
egybe az Egyházat és népeket. Az élet alapfeltétele 
az összetartozás, a kapcsolat. Ha egy növény nem 
kapcsolódik a földbe, akkor elpusztul. Ha nem va-
gyunk kapcsolatban más emberekkel, elsorvadunk 

és elpusztulunk. Például ha megnézzük a munkát: a 
megélhetésről való gondoskodás is kapcsolatokban 
valósul meg. Egymás munkájára építünk. Mások ál-
tal készített eszközöket, gépeket használva közös-
ségben dolgozunk. Mások használják, amit mi készí-
tettünk. Gondoljunk bele, milyen nagy bizalom ez! Ha 
csak egy kenyér előállítását is nézzük csupán: sok-
sok ember sok-sok évszázados munkája, tevékeny-
sége, felfedezése, reménye, csalódása, tapasztalata, 
sokféle tudományág együttműködő fejlődésének 
eredménye, túl azon, aki az adott gabonát megter-
melte és azt a kenyeret megsütötte.  

Csak kapcsolatokban tudunk élni. A kapcsolatok 
akkor működnek, amikor a saját ötleteinket, kíván-

ságainkat, érzel-
meinket, elkép-
zeléseinket a kö-
zösség, az össze-
tartozás szolgá-
latába állítjuk. 
Úgymint: tudato-
san észrevenni a 
másikban a jót; 
megbocsátani; 
irgalommal len-
ni; a bántásra is 
igyekezni jóság-
gal válaszolni. 
Úgy mondjuk rö-
viden: szeretet. 
Ezt kell újra fel-

fedeznünk és komolyan vennünk, hogy boldogodjon 
az életünk. Családokban, munkahelyeken és min-
denütt, ahol együtt vagyunk másokkal. Hiszen min-
denki boldog akar lenni. Mások nélküli saját boldog-
ságot tartósan nem lehet építeni. Valójában csak úgy 
sikerülhet, ha egymás boldogságát építjük. Minél na-
gyobb összefüggéseket figyelembe véve akkor is, ha 
másoktól egyelőre még nem ugyanazt kapjuk. 
„Egyedül is, elsőnek…” Hiszen valaki el kell, hogy 
kezdje… Ez pedig nem gyengeség, hanem sokkal in-
kább erő. Valóságos erő. Olyan erő, amit saját ma-
gunkban gyakran nem találnánk, de a Szentlélek Úr-
isten mindannyiunknak – minden embernek! – meg-
ad. 

Kiss József 
plébános  

 



 

 

Az Egyház öröme 
Április 30-án, kora reggel, 5 óra után pár perccel 

gördült ki a templom elől az a busz, amely a dusnoki 
zarándokokat vitte Ferenc pápa budapesti szentmi-
séjére. Mindannyian várakozással és örömmel indul-
tunk útnak. Miután Fajszról és Kalocsáról is többen 
csatlakoztak hozzánk – jó zarándokokhoz illően el-
kezdtük a közös imát. Az imádságos ráhangolódást 
Kiss József és Kovács Ferenc atyák vezették. Buda-
pestre érkezve a buszok számára fenntartott parko-
lóhelyen szálltunk le, a Váci úton. Mivel a Kossuth te-
ret érkezésünk előtt már lezárták, ezért a mi cso-
portunk az Alkotmány utcában talált helyet magá-
nak. Itt óriáskivetítők és kiváló hangosítás segítségé-
vel követhettük az eseményeket. Láttuk a pápa útját 

végig a városon, a megérkezését a Kossuth térre, 
majd ahogyan a szentmisét bemutatja. Sok-sok em-
ber, ki állva, ki ülve – de mindannyian egy szívvel 
vettünk részt a szertartáson. Igaz, hogy nem láthat-
tuk őt személyesen, igaz hogy egy távoli utcában 
hallgattuk a szavait – de mindezekért kárpótolt a 
minket körülvevő emberek komolysága, áhítata, 
ahogyan a liturgiával együtt mozdult a tömeg, együtt 
vetett keresztet, válaszolt, énekelt, imádkozott vagy 
tapsolt. Ahogyan érző, figyelő lélekkel hallgatták –
hallgattuk a pápa szavait. Valami olyat lehetett érzé-
kelni, amit a tévéközvetítések nem tudnak teljesen 
átadni. Az Egyházat tapasztaltuk meg. A napjainkban 
is sokat szidott, leköpködött Egyházunkat, amely a 

szemünk előtt ragyogtatta fel szépséges és dicsősé-
ges arcát. A misén jelen lévő papság hófehér ruhája, 
a szentség és az igaz tanítás után sóvárgó emberek 
tekintete, fiatalok és öregek, gyerekek és aggastyá-
nok, családosok és magányosak. Nem, ott az Alkot-
mány utcában és az Andrássy úton, nem egy arctalan 
és céltalan tömeg verődött össze. Ott Isten népe, az 
Egyház mozdult meg. Ott a nemzeti imádságunk, a 
Himnusz úgy csendült fel százezrek torkából, aho-
gyan sajnos már régen nem, mert szokás lett nem-
zeti ünnepeinken csak némán bámulni a hangfala-
kat… Itt kicsik és nagyok lelkéből tört fel olyan erő-
vel, hogy hiszem: meghallgatásra talált. 

„A világnak Krisztus kell” – hallottuk az énekben, 
amíg Ferenc pápára vártunk. Igen, sok minden után 
vágyakozunk, mondván: ez is kell, meg az is kell. De 
most nem mulandó holmikért keltünk útra, hanem 
az egyetlen fontos Valakiért. Akiről így tanított Fe-
renc pápa: 

„Ő meg akar menteni a bűntől és a haláltól, hogy 
életet adjon bőségben és vég nélküli örömöt... 

Testvérek, ahogy ma reggel itt vagyunk, érezzük 
meg annak örömét, hogy Isten szent népe vagyunk…
az ő nyája, az ő Egyháza. Azért hívott itt egybe min-
ket, különbözzünk bár egymástól és tartozzunk bár 
különböző közösségekhez, hogy szeretetének nagy-
sága mégis egyetlen ölelésben egyesítsen minket.”  

Mi dusnokiak hálás szívvel és ennek az egységnek 
örömével térhettünk haza Budapestről. 

Köszönjük Ferenc pápa! 
Hunyadi Lászlóné Nóra  
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A Dusnoki Polgármesteri Hiva-
talban 2022. szeptember 5-től 
dolgozom. 

Baján élek férjemmel és három 
gyermekemmel. Idősebb lányom 
egyetemista, fiam középiskolás, 
kisebbik lányom idén fejezi be az 
általános iskolai tanulmányait. 
Férjem gépészmérnök, jelenleg a 
Bereczki Máté bajai középiskola 
oktatója. 

Pedagógus családból szárma-
zom, de az irodalom és a történe-
lem iránti érdeklődésem végülis 
nem a tanári, hanem a jogi pálya 
felé irányított, így a bajai német-
nyelvű gimnázium elvégzése után 
1994-től a JPTE Állam- és Jogtu-
dományi Karának nappali tagoza-
tán tanultam tovább. 

Tanulmányaim befejezését követően rövid ideig 
dolgoztam a Démász Zrt.-nél, majd a Bácska-
Dunamellék Kht.-nál. 2001. január 1. óta dolgozom a 
közigazgatásban jogászként, jogtanácsosként (Bajai 
Polgármesteri Hivatal, Bács-Kiskun Megyei Kor-
mányhivatal), közben hét évet jegyzőként is egy má-
sik településen. 

Köztisztviselőként a hivatalokon belül több szerve-
zeti egységen belül (Műszaki Iroda, Városgazdálko-

dási Osztály, Jogi Osztály, Gyámhi-
vatal) dolgoztam, ennek köszönhe-
tően megismertem mind a polgári, 
illetve hatósági ügyeket, mind a 
képviselő-testület működésével 
kapcsolatos feladatokat. 
A jogi munkakörben végzett három 
év kötelező szakmai gyakorlat 
megszerzése után jogi szakvizsgát 
tettem, illetve az évek során a 
munkámat segítő további végzett-
ségeket szereztem (társasági 
szakjogász, anyakönyvi szakvizsga, 
jogász-közgazdász). 
Tapasztalataim alapján úgy érzem, 
felkészült vagyok a feladatra, sze-
retnék a hivatal vezetőjeként minő-
ségi munkát végezni, legjobb tudá-
som szerint segíteni az önkor-

mányzat munkáját. 
Az elmúlt hónapokban megismertem az önkor-

mányzat intézményeit, kollégáit, sikerült a munkafo-
lyamatok jelentős részét áttekinteni. 

Kollégáim nevében is mondhatom, hogy a lakosok 
problémáikkal, kérdéseikkel személyesen, telefo-
non, illetve elektronikusan is kereshetnek bennün-
ket, igyekszünk mindenki számára megoldást talál-
ni. 

dr. Welchner Edit  
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50 éves lett a „kultúr” 
„Ötven esztendő 

igen hosszú idő nem 
csak az ember, de 
egy intézmény éle-
tében is. Fél évszá-
zadra már érdemes 
visszatekinteni, ér-
tékelést adni. Érde-
mes lejegyezni a 
múltat, hogy meg-
maradjon az utókor 
számára. Lejegyez-
ni a művelődési há-
zunk első 50 évét, amíg még van, aki el tudja mesél-
ni…” 

Mindez a Művház 
50 című füzetecs-
kében olvasható, 
amely a dusnoki 
József Attila Műve-
lődési Ház 50. jubi-
leuma alkalmából 
jelent meg. A kiad-
vány készítője Bo-
gárdi Eszter volt, 
aki részletes kuta-
tómunkával abból a 
célból állította ösz-

sze a kiadványt, hogy méltó módon emlékezhessünk 

(Folytatás a 8. oldalon) 
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50 éves lett a „kultúr” 
meg az elmúlt 50 évről. Eszter olyan emberektől 
gyűjtött anyagot, akik meghatározó szerepet játszot-
tak a dusnoki kultúrház törté-
netében. Sajnos több emberrel 
már nem készülhetett interjú, 
de a teljesség igénye nélkül 
adatközlők voltak Czickné Ho-
dován Márta (Szirkin Márti), 
Honti Péterné (Aranka), Hubert 
István, Jagicza Vince (Mazsi), 
Ondré Ágnes, Palotai Péter, 
Szőgyi László, Varga Jánosné 
(Éva). A kiadványban kronoló-
giai sorrendben olvashatunk 
azokról a meghatározó idősza-
kokról, amelyek 1972. decem-
ber 21-től következtek: az 
aranykorról, a 70-es évekről, a 
sztárvendégekről, a 80-as 
évekről, a presszó működésé-
ről, a 90-es évekről egészen 
napjainkig. A füzetecskét min-
denkinek ajánlom, aki szívesen 
merül el Dusnok község elmúlt 50 évének kultúrtör-
téneti esszenciájában. A „Művház 50” elérhető a mű-
velődési házban, valamint a piactéren található helyi 
termékek boltjában is. 

A művelődési házunk 
születésnapja alkal-
mából több olyan ese-
mény került megren-
dezésre az elmúlt év-
ben, amely kapcsoló-
dott a jeles naphoz. 
Ilyen volt Földes Lász-
ló „Hobó” verses dél-
utánja, ahol József At-
tila munkássága éledt újjá a színpadon. Vagy az ápri-
lis elején megrendezésre került nagy sikerű locsoló-
bál a Koktél zenekarral, amely a régmúlt szórakozá-
si szokásait kívánta feleleveníteni. 

Április 22-én rendeztük meg azonban azt a szüle-
tésnapi ünnepséget, ahol teret adtunk a múlt felidé-
zésének nemcsak írott, hanem elmesélt formában is. 
Ekkor került átadásra a Gulyás Éva által megálmo-
dott és elkészített „Dusnoki életérzés” térbeli instal-

láció, amelynek célja az volt, hogy a kultúrház ódon 
és sivár lépcsőfordulóját élettel, jó dusnoki élet-
örömmel megtöltse. Ehhez használt az alkotó külön-

böző térbeli megjelenítéseket: 
ragadványneveket gyűjtött és 
ragasztott fel, fényképeket he-
lyezett el, szemezgetve dusnoki 
rác kifejezésekkel a falakon. A 
kézzel készített művészeti ins-
talláció egyedi dísze lett a mára 
már modernizált épületnek. 
Az ünnepnapra, a kultúrház ju-
bileumi születésnapjára a köz-
ség apraja-nagyja mellett meg-
hívtunk olyan személyeket is, 
akik egykor és most munkássá-
gukkal, jelenlétükkel gazdagí-
tották a dusnoki kultúrkincset. 
Az ekkor hallott történeteket 
ismét átélve, a múltidéző élmé-
nyeket számba véve nem túlzás 
kijelenteni, hogy Dusnokon már 
50 éve olyan pezsgő kulturális 
életnek lehetünk részesei, 

amely utánozhatatlanul megtölti ezt a települést 
„valami mással”. Lélekkel. Nevezzük azt dalnak, 
táncnak, egy rác mondatocskának, versnek, vagy 

művészeti alkotásnak. A kultúránk a miénk, a sajá-
tunk, amitől egyedivé és értékessé válunk a világnak 
ezen az apró pontján. Vigyázzunk rá, óvjuk és művel-
jük; adjuk tovább úgy, ahogy elődeinktől megtanul-
tuk. 

Isten éltesse a dusnoki művházat, a benne szorgal-
masan működő kultúrmunkásokat és az ide életet 
hozó lelkes lakosokat! 

Kiss-Bényi Emese 

(Folytatás a 7. oldalról) 
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A tavalyi, 2022-es esztendőben három dusnoki fiatal szerzett egészségügyi szakterületen belül dok-
tori diplomát. Egészen elképesztő adat ez egy háromezer fős település tekintetében. Nem csoda hát, 
hogy rendkívül büszkék vagyunk a nemrégiben még itt nevelkedett diákokra, akik fiatal koruk ellenére 
kitartó munkával példás eredményeket értek el, és olyan pályát választottak, ami egy életen át embe-
reket segítő hivatás lesz. Büszkék lehetünk a családjaikra is, akik támogatták őket a számukra megfe-
lelő hivatás kiválasztásában, a tanulmányaik elvégzésében. A következő oldalakon dr. Hévizi Endre 
Zsomborral, dr. Sánta Zsófiával és dr. Sipos Andreával készült interjúkat olvashatják. Dusnok Község 
Önkormányzata ezúton is tisztelettel gratulál az ifjú egészségügyi szakembereknek. Kívánjuk, hogy 
munkájukban megtalálják az örömöt, az elhivatottságot és a kiteljesedést.  

Akikre büszkék vagyunk 

Dr. Hévizi Endre Zsombor 
Mint minden tősgyökeres dusno-

ki, én is a Dusnok-Fajsz Társult Ál-
talános Iskolában kezdtem meg ta-
nulmányaimat, majd a Bajai III. Bé-
la Gimnáziumban folytattam közép-
iskolai éveimet. Érettségit követő-
en Budapestre, a Semmelweis 
Egyetem Általános Orvostudományi 
Karára jelentkeztem, melyet 6 éven 
keresztül végeztem, majd 2022-ben 
sikeres államvizsgát tettem. 

Általános iskolás korom óta leg-
inkább a biológia/kémia érdekelt, 
és tekintve, hogy akkortájt még 
versenyszerűen lovagoltam, elsőd-
leges célom az volt, hogy állatorvos 
legyek, kifejezetten „lóspecialista”. Hiszen gyerek-
korom óta rajongok az állatokért, különösen a lovak 
iránt. Az érettségi közeledtével azonban sajnos egy-
re nehezebb volt az iskolát és a sportot összeegyez-
tetni, ezért így az állatorvoslás iránti lelkesedésem 
is alábbhagyott, azonban azt mindig is tudtam, hogy 
gyógyítással szeretnék foglalkozni. A döntést, misze-
rint humán orvos leszek, nem volt nehéz meghoz-
nom, szüleim végig támogattak a döntésben, utólag 
belegondolva örülök, hogy ezt az utat választottam. 

Mint minden pályakezdő orvosnak, nekem is szük-
séges volt egy szakképzési tervbe belépnem, amely 
alapján az általam preferált pályán/szakon haladha-
tok. Már az egyetemi évek alatt is világossá vált szá-
momra, hogy a belgyógyászat az, ami leginkább ér-
dekel az orvosi szakmák közül, azon belül is a kardi-
ológia. Medikusként belgyógyászat gyakorlataimat a 
szekszárdi Tolna Megyei Balassa János Kórház I.sz. 
Belgyógyászati Kardiológia/Nephrológia osztályán 
töltöttem és már akkor megtetszett maga az osztály, 
a légkör, a szakmai kihívások és a fejlődés lehetősé-
ge, így amikor egyetemi tanulmányaimat befejeztem, 
egyértelmű volt a választás, hogy munkámat ezen az 

osztályon kezdem meg. Osztályun-
kon nagyrészt a különböző szív- és 
vese eredetű betegségben szenve-
dők (szívritmuszavar, szívelégte-
lenség, szívinfarktus) ellátása tör-
ténik, azonban általános belgyó-
gyászati kórképekkel is gyakran ta-
lálkozunk.  
Hálás vagyok a sorsnak, hogy Dus-
nokon nőhettem fel. Mindig pozití-
van és szeretettel gondolok vissza 
az általános iskolás éveimre. Úgy 
gondolom, ritkaságba megy, hogy 
egy általános iskola olyan alapokat 
tudjon adni, amit a dusnoki adott és 
nem csak engem, hanem számos 
velem egykorú fiatalt indított el az 

egészségügyi pályára. Sok élményt, emléket mond-
hatnék, de talán a legnagyobb élmény a mai napig, 
ami kifejezetten a gyerekkoromhoz köthető, hogy ba-
rátaimmal, akikkel együtt jártunk még óvodába, ál-
talános iskolába, mai napig tartjuk a kapcsolatot, és 
ahogy időnk engedni, rendszeresen találkozunk.  

Akárhova is sodor majd az élet, Dusnok mindig is 
szülőfalum marad, melyre mindig jó szívvel tekintek 
vissza. Egyetemi éveim alatt is rendszeresen jártam 
haza, majd a diplomám megszerzésével számomra 
egyértelmű volt a döntés, hogy szülőfalumba (vagy 
legalábbis annak környékére) szeretnék visszatérni. 
Úgy gondolom, jó kapcsolatot ápolok Dusnok község 
lakóival, bár azért elmondható, hogy nem mindenkit 
ismerek (és engem sem). Ez betudható annak, hogy 
általános iskolás korom óta Baján, illetve Budapes-
ten tanultam/éltem, kevesebb időt tudtam otthon 
tölteni. Szüleimen kívül két bátyám és családjaik is 
Dusnokon élnek, velük is és három unokahúgommal 
is szoros kapcsolatot ápolok. 

Véleményem szerint annál szebb hivatás, mint 
hogy más embereken segíts, talán nem túlzás ki-

 

(Folytatás a 10. oldalon) 
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mondani, hogy nincs. Tekintettel arra, hogy már az 
orvosi diploma eléréséhez is rögös út és számos 
akadály vezet, csak szívvel, lélekkel és kellő alázat-
tal lehet az egészségügyet hivatásszerűen végezni. 
Azt tanácsolom mindazoknak, kik úgy gondolják, 
hogy az egészségügyet választják hivatásuknak, hogy 
mivel az egészségügy nem csak egy szakma, hanem 
egy hivatás, egy életpálya, ezért ezt a munkát csak 
kellő elhivatottsággal és odaadással lehet sikeresen 
végezni. Szeptember óta dolgozom orvosként, azon-
ban már most is sokszor megterhelő tud lenni, látni 
a sok beteg embert, a megtört és nehéz sorsokat. 
Természetesen a nehézségek mellett rengeteg 
pluszt és feltöltődést nyújt látni azt, ahogy hozzájá-
rulunk egy ember gyógyulásához. Mindenki számára 
ajánlani tudom az egészségügy bármely részét, aki 
kellő elhivatottságot érez magában, hiszen ember-
társainkon segíteni felemelő érzés.  

Minden ember más és más, úgy gondolom, hogy 
egy ember aktuális fizikai állapotát nagyban megha-
tározza mentális állapota és ez fordítva is igaz. Nem 
véletlen a mondás „Ép testben ép lélek”. Sajnos a 
mai felgyorsult világban az embereknek kevesebb 
ideje jut magukra, saját egészségügyi állapotukra és 
az emberek sokszor csak akkor fordulnak segítség-
ért, amikor már késő. Számos esetben nagyon sok 
kórkép, olykor súlyos, potenciálisan életet veszélye-
zetető betegség elkerülhető lenne, ha az emberek 
jobban figyelnének egészségükre. Rendkívül hasz-
nosnak tartom a szűrővizsgálatok szélesebb körben 
történő elterjedését, a szűrővizsgálatok mennyisé-
gének emelkedését. Javaslom mindenki számára 
(aki beletartozik a szűrendő csoportokba) ezen vizs-
gálatokon való részvételt, hiszen rendszeres szűrés-
sel már nagyban hozzájárulunk 
egészségünk állapotának javulásá-
hoz.  

Elsődleges céljaim között szere-
pel hivatásom, a gyógyítás lehető 
legmagasabb színvonalon történő 
végzése, szakmai fejlődés, továbbá 
a belgyógyász szakvizsga és azt 
követően kardiológia szakvizsga 
sikeres letétele. Ezenkívül a távoli 
jövőben szeretném egyszer a lo-
vassportot ismét versenyszerűen 
űzni.  

 
Dr. Sánta Zsófia 
Szegeden végeztem a Szegedi 

Tudomány Egyetem Gyógyszerész-
tudományi karán gyógyszerész-
ként, 2022-ben. Ez egy nagyon ösz-

szetett képzés, az alapvető fizikával, kémiával, mate-
matikával indul, és a képzés végére a gyógyszerész-
tudomány minden ágával megismerkedünk. Kezdve 
a gyógynövényektől, a gyógyszerkémiával, a gyógy-
szertechnológián, receptúrán át, végződik gyógy-
szerhatástannal és beteg gondozással, hogy csak a 
főbb tárgyakat emeljem ki. Mindez kiegészülve sok 
gyakorlati órával tanév közben és nyári gyakorlatok-
kal. 

Jelenleg a gyógyszeriparban dolgozom, a Pfizer 
Kft.-nél, mint minőségbiztosító gyógyszerész. Ez egy 
sokszínű, változatos munkakör. Feladatunk a folya-
matos betegellátás fenntartása és a gyógyszerek mi-
nőségének biztosítása. Napi szinten sok kihívással 
jár, mindig meg kell oldani újabb és újabb helyzete-
ket.  

Gyermekkoromban tanító néni szerettem volna 
lenni, Hodovánné Tarnai Márti, azaz Márti néni min-
tájára, ugyanis ő volt alsóban az osztályfőnököm és 
nagyon szerettem. Később a tanítói hivatásról vala-
hogy átirányult a figyelmem, elkezdett foglalkoztatni 
a kémia, így ezen belül kezdtem el keresgélni. Szü-
leimmel közösen jutottunk el a gyógyszerészethez, 
majd mikor már jobban beleástam magam abba, 
hogy mit is csinál egy gyógyszerész, rájöttem, hogy 
számos lehetőség van ebben a szakmában és felkel-
tette az érdeklődésemet. Úgy gondolom, hogy jó vá-
lasztás volt, mert amellett, hogy egy patika nem mű-
ködhet gyógyszerész nélkül, sok területen el lehet 
helyezkedni ezzel a végzettséggel, akár klinikán, 
akár gyógyszeriparban. Ez utóbbin belül is nagyon 
sok területen: a gyártásban, a kutatásban, törzs-
könyvezésben, minőségbiztosításban a teljesség igé-
nye nélkül. A lényeg, hogy sok helyen van szükség 
gyógyszerészre. 

Sok emlékem van a dusnoki gyer-
mekkoromról. Meghatározó emlé-
kek a Kincskeresőben eltöltött 
évek, a táborok, kirándulások. A 
tánccsoportban eltöltött 8 év, sok 
helyre eljutottam a csoporttal. A 
kosárlabda csapat részese is vol-
tam, amit szintén nagyon szeret-
tem. 
Szívesen gondolok a zsilipen töl-
tött nyarakra, osztálykirándulá-
sokra, a családi programokra. 
Rendszeres járok haza, most már 
végre nem tanulni, hanem kikap-
csolódni. Szeretek Dusnokon len-
ni, ha tehetem, a programokon is 
részt veszek.  

(Folytatás a 9. oldalról) 
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Gyógyszerészként azt mondom, hogy nagyon fon-
tos szűrésekre járni, illetve annak, aki rendszeresen 
szed gyógyszert, időnként felülvizsgálni a gyógysze-
reit. Sajnos Magyarországon sok idős beteg szed fe-
leslegesen gyógyszert, ezt jó lenne elkerülni. Az 
egészséges életmóddal kapcsolatban pedig úgy gon-
dolom, hogy falun élő embereknek nem kell monda-
ni, hogy milyen fontos a sok zöldség és gyümölcs fo-
gyasztása. Nekem például  az egyetem alatt nem na-
gyon jutott időm azzal foglalkozni, hogy mit eszek. 
Szerencsére az utóbbi időben már oda tudok rá fi-
gyelni, rengeteg zöldséget fogyasztok és érezhető a 
változás, energikusabb vagyok. A rendszeres moz-
gás nagyon fontos, akár napi fél óra séta is már jóté-
kony hatással van a szervezetre.  

A jelenlegi helyzetemben úgy érzem, hogy most jó 
helyen vagyok, a kitűzött célomat elértem, következő 
még nincsen számításban. Azt tudom, hogy a gyógy-
szeriparon belül más területen is ki szeretném ma-
gam próbálni. Meglátom, mit hoz a jövő. 

Azt tanácsolom azoknak a fiataloknak, akik egész-
ségügyi pályára készülnek, hogy vágjanak bele, 
egészségügyi emberekre mindig szükség lesz. Mivel 
sokrétű az egészségügy, mindenki meg tudja találni 
benne saját magát. 

 
Dr. Sipos Andrea 
Tanulmányaimat jelenleg a Pé-

csi Tudományegyetem Klinikai 
Idegtudományok Doktori Iskolá-
ban végzem. Tavaly, 2022-ben 
szereztem meg a diplomámat a 
Pécsi Tudományegyetem Általá-
nos Orvostudományi Kar általá-
nos orvos szakán. Ezt követően 
jelentkeztem a doktori iskolába 
és kezdtem meg a PhD képzést, 
melyet az érdeklődési területem-
nek megfelelően (ideggyógyá-
szat) választottam. A képzés ke-
retében a PTE KK Neurológiai 
Klinikán gondozott betegekkel 
foglalkozhatok, azon belül főként izombetegekkel, 
izombetegségekkel foglalkozunk.  

Gyerekkoromban is felmerült az egészségügyi pá-
lya, mely igazából a középiskoláig nem tudatosult 
különösebben bennem. Ugyanis ekkor volt először, 
hogy el kellett gondolkozni, ténylegesen merre to-
vább, milyen területek érdekelnek. Arra jutottam, 

hogy biológiát és kémiát szeretnék tanulni, mely ké-
sőbb az orvoslás felé terelte az érdeklődésemet. 

Dusnoki diákéveimből leginkább a sportélmények 
jutnak eszembe, mivel amint megkezdtem az iskolát, 
azzal szinte egy időben kezdtem meg a sportolást 
(foci) is. Ezzel kapcsolatban nagyon szép emlékeim 
vannak az edzésekről, a sok utazásról, mérkőzések-
ről. Egészen sokáig egyébként focista szerettem vol-
na lenni. A sporton keresztül is, illetve többnyire az 
osztálytársak, iskolatársak közül számos barátra te-
hettem szert, akikkel a mai napig tartom a kapcsola-
tot. Nagyon szerettem az itteni tanárokat is, később, 
gimnáziumi éveim során is sokszor eszembe jutot-
tak, a tőlük kapott tudás sokáig elkísért. 

Szabadidőmben szeretek színházba, moziba járni, 
vagy, amint  lehetséges,  utazni. Emellett nyilván 
amennyi időt lehet, azt a családommal, barátaimmal 
töltöm. Rendszeresen szoktam hazajárni Dusnokra, 
így azt gondolom, egészen sok emberrel tudom tar-
tani a kapcsolatot. Gyakran szervezünk összejövete-
leket, járunk itteni rendezvényekre, szerintem egé-
szen jó kapcsolatot ápolok a dusnokiakkal. 

Az egészségünkkel kapcsolatban kiemelnék pár 
dolgot, amit jó iránynak tartok, amelyre az utóbbi 
időben nagyobb hangsúlyt fektetünk. Ilyen például, 

hogy egyre több szó esik a men-
tális egészségről, mentális be-
tegségekről is és ez egyre több 
emberhez jut el. Így remélhető-
leg szélesebb réteg kapja meg 
a számára szükséges segítsé-
get. Illetve talán egyre elfoga-
dottabbá válik a mentális bete-
gek betegként (például a szen-
vedélybetegek), nem pedig aka-
ratgyenge emberként való ke-
zelése. A testi betegségek kap-
csán a megelőzésre helyezett 
hangsúly szintén egyre széle-
sebb körben való terjedése is 
hozzájárulhat az egészségi ál-
lapot javításához. 
Sok kitartást kívánok azoknak, 

akik szintén az egészségügyi pálya mellett döntenek. 
Számomra hosszas vívódás volt eldöntenem, hogy 
tényleg ezt a pályát szeretném-e, amit igazából az 
idő és tapasztalat igazolt, viszont van egy mondás, 
ami sokszor eszembe jutott: 

„Az ember azt szereti, amiért fárad, és azért fárad, 
amit szeret.” 

(Folytatás a 10. oldalról) 
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Bizony a mi varázspalotánk az a 
hely, ahol sosem lehet unatkozni és 
mindig történik valami érdekes. Ez 
ebben a tanévben sem történt más-
képp. 

Szeptemberben megnyitottuk ka-
puinkat, 24 kisgyermek kezdte meg a 
kiscsoportot. Emellett bölcsődénket 
is tovább bővítettük, hogy minél több 
kisgyermekes családnak nyújthas-
sunk segítséget és biztosíthassuk a 
kigyermekek elhelyezését. Jelenleg 
a négy óvodai és két bölcsődei cso-
portba összesen 82 óvodást és 21 
bölcsődést nevelünk. 

Szerencsés helyzetben vagyunk, mert elmondható, 
hogy minden álláshelyünk be van töltve, szakképzett 
óvodapedagógusok, kisgyermeknevelők, dajkák gon-
doskodnak a kisgyermekek ellátásáról, oktatásáról, 
neveléséről, gondozásáról. 

A beszoktatási időszak hamar lezá-
rult. Az új kisgyermekek gyorsan hoz-
zászoktak az óvodai, bölcsődei élet-
hez és kapcsolódtak bele a sok érde-
kes programba, foglalkozásba, ame-
lyet a dolgozók mindig lelkesen ter-
veznek és valósítanak meg számukra. 
Minden csoport a maga szintjén csat-
lakozott a programokhoz, a foglalko-
zások mindig a gyermekek egyéni ké-
pességeihez igazodtak. 
Szeptemberben szüreti bált szervez-
tünk, majd megemlékeztünk a zene 
és az állatok világnapjáról. 
Az adventi időszakban minden héten 

más csoport gyújtotta a gyertyákat a közös adventi 
koszorún, mindig valami érdekes programmal lepte 
meg a többi csoportot és a bölcsiseket. Volt betlehe-
mes játék, bábműsor, táncolás, sütemény sütés, ka-

Óvoda, óvoda, varázslatos palota! 

(Folytatás a 13. oldalon) 
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rácsonyfa díszítés, 
melyben mindenki 
részt vehetett. Termé-
szetesen a Mikulás is 
meglátogatott bennün-
ket, a karácsonyi mű-
sorunkon a templomi 
énekkar hozta el az 
ünnepi hangulatot. 

A téli szünet utáni 
időszak a szülői érte-
kezletekről, fogadó-
órákról, iskolaérettség 
meghatározásáról 
szól. Óvodapedagógusok igyekeznek szakmai tudá-
sukkal segíteni, támogatni a szülőket a nevelési 
problémák megoldásában. Próbáljuk az esetleges 
tanulási, magatartási és pszichés zavarokat mielőbb 
felismerni, és a kisgyermekeket a megfelelő szak-
emberekhez, fejlesztőpedagógusokhoz és gyógype-
dagógusokhoz irányítani. 

A farsangi időszakban nemzetiségi hetet tartot-
tunk, ahol minden nemzetiségre – roma, német, hor-

vát – egy napot 
szántunk, hogy 
megismerjük kul-
túrájukat, táncai-
kat, zenéiket, vi-
seletüket, nyelvü-
ket. Ezúton is kö-
szönjük mindhá-
rom nemzetiségi 
önkormányzat 
együttműködését. 
Az év során több 
alkalommal is 
részt vehettünk 
színházi előadá-

son, gyermekkoncerten, mely nagy élmény a gyer-
mekek számára. Nagyon örülünk, ha egy ilyen ese-
ménnyel színesíthetjük a tanévet, mert a mai busz-
költségek mellett egyre nehezebben tudjuk a gyere-
keket utaztatni kulturális céllal. 

Előttünk áll még a két legmozgalmasabb hónap, 
készülünk a ballagásra, évzárókra, anyák napjára, 
sétákat, kirándulásokat szervezünk. 

Ebben a tanévben 25 gyermek búcsúzik az óvodá-
tól és kezdi meg tanulmányait a helyi általános isko-
lában. 

Legnagyobb rendezvényünk sem marad el az idén. 
A hagyományainkhoz híven május 26-án megrende-
zésre kerül az OVI PARTY elnevezésű rendezvé-
nyünk, ahol az óvodásoknak, bölcsődéseknek és csa-
ládjaiknak igyekszünk egy tartalmas, élményekkel 
teli rendezvényt szervezni. 

Készülünk pónifogatozással, pecsétgyűjtő ügyes-
ségi feladatokkal, balettbemutatóval. Az eseményt a 
LÓCA EGYÜTTES koncertje és tábortűz zárja majd. A 
tombolából, zsákbamacskából, süti- és fagyivásárból 
befolyt bevételekből és felajánlásokból az óvodáso-
kat kirándulni vinnénk, a bölcsiseknek helyben sze-
retnénk élményprogramot biztosítani. 

A rendezvény keretében az idén először családi 
ügyességi vetélkedőt is szervezünk 4 fős (2 felnőtt, 2 
gyerek) csapatokkal. 

Tombolafelajánlásokat, támogatásokat örömmel 
fogadunk, szívből reméljük, hogy a tervezett kirán-
dulásokat a befolyt bevételből meg tudjuk valósítani, 
az óvodás szülők terheit ezzel könnyíthetjük, a gyer-
mekek pedig közös élményeket élhetnek át! 

Prohászkáné Tamaskó Szilvia 
intézményvezető 

 

(Folytatás a 12. oldalról) 
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A Kalocsai Liszt Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola 
Dusnoki Gyermek, Ifjúsági és Felnőtt csoportja, vala-
mint az Aprók Csoport 2023. február 11-én Dusno-
kon lépett fel a Fonóban, a „Folklór Est” rendezvé-
nyen, újonnan elkészült koreográfiáikkal.  

Meghívott vendégcsoportok voltak még az Érsek-
csanádi Bazsarózsa Néptáncegyüttes és a Bartina 
Néptáncegyüttes Ifjúsági Csoportja Szekszárdról. A 
műsorban láthattuk és hallhattuk még a Hagyo-
mányőrző Asszonykórust, Holdas Vincéné Eszti nénit 
és Balog Jánost harmonikán. 

Az előadásokat követően a táncosok és a vendégek 
együtt mulathattak az esti táncházban, ahol vendég-
oktatók tanították a táncokat, a talpalávalót pedig a 
Juhász Zenekar és a Bátai Pántlika Zenekar biztosí-
totta hajnalig.  

Ezúton is köszönjük Dusnok Község Önkormányza-
tának, hogy segítette a rendezvény megvalósulását a 
helyszín biztosításával, Szőgyi Lászlónak a zeneka-
rok hangosítását, valamint a táncosoknak és szüleik-

nek a süteményeket a vendéglátáshoz. Legközelebb 
a dusnoki csoportokat a Rác Pünkösdön, május 28-
án, vasárnap láthatják majd, melyre a táncosok már 
izgatottan készülnek. 

Tóth-Mihó Erika és Tóth Zoltán 
néptáncpedagógusok  

A Kincskereső Napközis gye-
rekekkel néha útra kelünk és 
elmegyünk világgá. Na, nem 
messzire, csak a világ végére, 
ami nincs is olyan messze, a 
Vajas mellett a zsilip közelében 
egy szép nagy fűzfa árnyéká-
ban. Mikor megérkezünk, kicsit 
körbejárva a nagy Fát az egyik 
ág tövében vagy a kéreg alatt 
megbújva vár minket egy borí-
tékba rejtett mese. „Ez a Fa 
meséket terem” – szoktam 
mondani a gyerekeknek. Le-
ülünk, elolvassuk a mesét, be-
szélgetünk, eszegetünk és egy 
kis játék után indulunk vissza a 
„világbamenésből”, mert min-
denhol jó, de legjobb otthon. 

Egy alkalommal egy édes-
anya mesélte, hogy a kisfia 
kérte, hogy sétáljon ki vele a 
Mesefához. Mikor megérkez-
tek, a kisfiú lázasan keresgélte 

a mesét a Fa tövénél, kér-
gében…, de mese nem volt. 
Szomorúan ültek le, nem 
értette, hol a mese? Anyu-
kája látva a szomorúságát 
fejből rögtönzött egy rövid 
kis mesét. Mindenki megvi-
gasztalódott: a kisfiú, mert 
mégis mesét terem a Mese-
fa, az anyuka is, mert örö-
möt szerezhetett. Amikor 
nekem elmesélték ezt a 
történet, nagyon jó érzés 
fogott el, mert mesét olvas-
ni jó, hallgatni még jobb, 
fejből mondani a legesleg-
jobb, hallgatónak és mese-
mondónak egyaránt. A Me-
sefa szabadon látogatható, 
egész évben nyitva   várja 
a mesét szerető kicsiket és 
nagyokat a Vajas partján, a 
zsilip közelében. 

Hodován Margit 
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„Hatalmas volt a meglepődésünk, mikor Margit 
megkeresett, hogy az egyesület nevében megláto-
gatnának minket pamodával. Hirtelen csak az volt 
bennem, meg sem érdemeljük, zavarba hozott ez a 
figyelmesség, kedvesség! 

Covidos időszak miatt sajnos kicsit másabb volt a 
„találkozás”, de nagyon-nagyon jó érzés volt, hogy 
ilyen önzetlen szeretettel, így is eljöttek a közössé-
get képviselve, egységesen összerakva nagyon finom 
ebédet!! Fantasztikus, hogy van ilyen csapat, akik 
odaadással, örömmel dolgoznak, hogy másokat 
meglepjenek, megkönnyítsék, megvidámítsák a „kis-
mama” és családja napját. 

Még egyszer nagyon köszönjük!!! Minden elisme-
résünk!” 

Bolvári család 
(Igaz, hogy a Bolvári családnál 2021-ben született a 
baba, de úgy éreztük, a 4. gyerek születésénél elte-

kintünk a születési dátumtól.)  
 
„Meglepve éreztük magunkat, amikor megkeresett 

minket a Kincskereső Egyesület, hogy babánk szüle-
tése alkalmából szívesen hoznának a családunknak 
pamodát. Nagyon jó érzés töltött el, hogy néhány 
ember összeállt azért, hogy egy régi, talán kissé már 
elfeledett hagyományt felelevenítsenek a faluban. 
Természetesen szívesen fogadtuk ezt az ajándékot. 
Néhány idejét nem sajnáló asszony egy velünk előre 
megbeszélt vasárnapi napon nagyon finom, egyénre 
szabott háromfogásos ebédet főzött. A családunk ne-
vében még egyszer köszönjük az egyesületnek, és 
reméljük, hogy ez a remek szokás újra kedvelt for-
mája lesz egy kisbaba születésének köszöntéséhez.” 

Miskei család 
 
„Számunkra nem volt ismeretlen a pamoda vivés 

szokása, mivel családunk szintén őrzi ezt a családok 
számára kedves hagyományt. Az elmúlt évben mi is 
vittünk pamodát, amikor új taggal bővült a csalá-

dunk, illetve mi is kaptunk kisfiunk születése után. A 
Kincskereső Egyesület Pamoda-programja egy rend-
kívül kedves gesztus, megkeresésüket örömmel fo-
gadtuk, amelyet 
ezúttal még 
egyszer szeret-
nénk megkö-
szönni! 

Fogadjátok 
sok szeretettel 
az alábbi idéze-
tet, amely a 
munkátokkal 
kapcsolatosan jutott eszünkbe:  

„A hagyomány nem a hamu őrzése, hanem a láng 
továbbadása!” (Morus Tamás) 

Köszönettel: 
Rutterschmidt család (Anita, Jani és Olivér)  

(Fotó: Rutterschmidt család) 
 
„Másfél éves felújítási munkát követően, tavaly 

novemberben költöztünk Dusnokra, édesanyám szü-
lőfalujába. Rá egy hétre megszületett kislányunk, 
Zsálya is. A pamoda kifejezéssel akkor találkoztam 
először, amikor a szülészeti osztályon a ruháimat 
pakolva a barátnőm azzal a kérdéssel hívott fel, mi-

kor hozhatják 
azt. Emlékszem, 
a párom még rá 
is keresett a szó-
ra az interneten. 
Sorra érkeztek a 
családtagok, 
szomszédok, ba-
rátok, így mire a 

Kincskereső Egyesületre sor kerülhetett, már egy 
vidám, mosolygós majd három hónapos kislány várta 
az egyesület tagjai által készített finomságokat.  

2022-ben a Kincskereső Egyesület egy új kezdeményezéssel fordult a családokhoz. Régi szokás új 
köntösben, lehetne ez a mottója új programunknak. 

Elhatároztuk, hogy minden családnak, ahol 2022-ben gyermek születik, pamodát viszünk. (Aki nem 
tudja mi az a pamoda, kérdezze meg a szüleit, nagyszüleit!  ) 

15 családnak vittünk ebédet, hogy milyen fogadtatásban volt részünk? 
Beszéljenek – írjanak – azok, akiket meglátogattunk!  
Elöljáróban annyi, hogy nekünk, akik készítettük az ebédet, nagy élmény volt találkozni a családok-

kal és ezúton is szeretnénk megköszönni, hogy nyitottan fogadták megkeresésünket! 

 

(Folytatás a 16. oldalon) 
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A pamodát nagyon kedves gesztusnak tartjuk. Kis-
baba mellett csodás, hogy egy ideig nem kell a főzés-
re is gondolnunk. A jó példa ragadós, így megfogad-
tuk, ha a környezetünkben gyermekáldás adódik, ak-
kor mi is megköszöntjük a családot.” 

Patriskov család  
(Fotó: Patriskov család) 

 
„A Gardi család nagyon 
örült a látogatásnak! 
Kaptunk sok sült husit, 
finom levest és egy kis 
desszertet is! Nagyon jól 
esett a látogatás a falu 
részéről, hogy „ide-
genként” is gondoltak 
ránk és eljöttek meglá-
togatni! Nagyon örül-
tünk a beszélgetésnek 
is! Köszönjük a hagyo-
mányőrzést, a szeretetet 
részetekről, és reméljük 

sok dusnoki családnak lesz része ebben!” 
Gardi család 

(Fotó: Gardi család  
 
„Kislányunk Pozsonyi Lora 2022.10.03-án született. 

Nagy meglepetésemre megkeresett Hodovánné Si-
pos Margit, hogy szeretne a Kincskereső Egyesület 
pamodát hozni a családnak. Nagyon meglepődtünk, 

de örömmel elfogadtuk. Egytől egyig mindenki na-
gyon kedves és figyelmes volt, mi csak köszönettel 
tartozunk mindenki felé, aki rész vesz ebben a prog-
ramban!” 

Pozsonyi család 
 

„Nagyon örültünk, és 
jólesett ez a nemes 
gesztus! Köszönjük, 
hogy mi is részese le-
hettünk a dusnoki 
Kincskeresősök pamoda 
programjának!” 

Budafalvi család  
(Fotó: Budafalvi család) 

 
Célunk a pamoda prog-
rammal elsősorban az 
volt, hogy örömöt sze-

rezzünk a családoknak. A fenti sorokat olvasva és a 
képeket nézve mindenki eldöntheti, hogy vajon ez si-
került-e? És ha valaki ezek után úgy dönt, hogy fel-
eleveníti és „életben tartja” ezt a szép szokást, an-
nak külön örülünk! 

Hodován Margit  

 

(Folytatás a 15. oldalról) 
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Dusnokon a hagyományok ápolása céljából kerül 
évente megrendezésre pünkösdkor a Rác Pünkösd 
néven ismert, falunap jellegű, kulturális és szóra-
koztató rendezvény. Célja kezdettől fogva (30 évvel 
ezelőtt) az volt, hogy a dusnoki családok, valamint az 
egykor innen indult, hajdani dusnokiak összejöjjenek 
és egy hétvégét együtt, vidáman töltsenek, rokoni 
szálakat fűzzenek szorosabbra, barátságokat ápolja-
nak. Céljaink nem változtak az idő elteltével: 2023-
ban is szeretnénk, hogy ez a két nap a családról, a 
baráti kapcsolatokról, a hagyományink feleleveníté-
séről, a kikapcsolódásról szóljon. Ennek fényében 
idén a Rác Pünkösd szombati napján a SPORT kerül 
előtérbe, vasárnap pedig a kulturális értékeinket 
elevenítjük fel egy FOLKLÓR NAPPAL. Mindemellett 
a pünkösdi hétvégére eső gyereknap alkalmából 
nem véletlenül a gyermek programoké lett a fősze-
rep. Következzenek hát a részletes programok! (A 
plakát megtalálható az újság hátoldalán.) 

Május 27-én, szombat délelőtt reggel 9 órától 
horgászversenyt rendezünk a gyerekeknek, hiszen a 
Rác Pünkösd helyszíne nem más, mint a Dusnok szí-
vében fekvő Barai szabadidőpark, ahol szép, zöld, fü-
ves terület, tó, játszótér is található. A versenyt Kis-
Berta Károly vezetésével a Dusnoki Horgász Egyesü-
let kordinálja, akik értékes nyereményekkel készül-
nek a pecás megmérettetésre. 

Szombat délelőtt a gyermekprogramok helyszínén 
lent lesz a Garboncás népi játszótér különböző fa já-
tékokkal és kosaras körhintával. Ezenkívül ingyene-
sen használható a légvár, valamint csillámtetkó, hal-
simogató és kézműveskedési lehetőség várja a kicsi-
ket a Pirula kézműves műhellyel. A legkisebbeknek 
Kerekítő foglalkozással készülünk, majd interaktív 
mesejáték lesz Váczné Erika óvópedagógus előadá-
sában: A szerelmetes cipómese című mesét játssza 
el táncolva, dalolva, énekelve úgy, hogy bevonja a 
közönségét is. 

Szombat délután kezdetét veszik a sportprogra-
mok: standröplabda bajnokság, pilates, különböző 
egyesületek bemutatója. Érkezik a Vidákovics Team, 
akik Kick-boksz és Muay-Thai bemutatóval készül-
nek. Vendégünk lesz Sánta János és csatapa, a Kalo-
csai Küzdősport Egyesület Dusnoki szakosztálya is. 
Ezenkívül futóversenyt rendezünk a dusnoki Kincs-
kereső Egyesület szervezésében, melynek a címe 

Lelkes Kincskereső futás. A futható távok: 70 m, 700 
m, 7000 m. De miért Lelkes futás és miért ennyi a 
táv? Mert ha már Pünkösd, akkor a Szentlelket ne 
hagyjuk ki az ünnepből és a 7 ajándékáról se feled-
kezzünk meg! A bölcsességről, az értelemről, a jóta-
nácsról, a tudományról, a lelki erősségről, a jámbor-
ságról és az Istenfélelemről. Ebben a szellemben 
futhatunk együtt a Kincskeresőkkel. 

A sportprogramoknak sztárvendége is lesz, hiszen 
május 27-én, szombaton 16 órától Dusnokra a Rác 
Pünkösd sport napjára látogat KATUS ATTILA, aki 
egy dinamikus aerobik órát fog tartani, majd pihe-
nésképpen életmód tanácsadással is kedvez az ér-
deklődőknek. Étkezéssel, mozgással, életmódváltás-
sal kapcsolatban személyesen is kérdezhetünk majd 
tőle. 

Katus Attila edzése után az esti órákban a sportot a 
szomjasabbak sörpong bajnoksággal humoros for-
mában vezethetik le. A strandröplabda bajnokságra 
és a sörpong bajnokságra egyénileg és csapatosan is 
jelentkezni lehet a 06/30-977-91-07-es telefonszá-
mon. 

 
A szombati nap énekes vendége 20 óra 30 perctől 

BERKI ARTÚR lesz. Néhány szóban érdemes szól-
ni az énekesről. Az ének iskolája című tévés műsor-
ban 2014-ben egy ország drukkolt a hihetetlenül te-
hetséges gyerekeknek. A műsor szenzáció volt, nem 
csak azért, mert Friderikusz Sándor volt a műsorve-
zetője, vagy azért, mert Szulák Andrea és Szandi 
mellett Király Viktor és Hajós András is osztályfőnök 
volt, hanem azért, mert szinte hihetetlen volt látni, 
hogy 10-15 éves fiatalok milyen őrületesen tudnak 
énekelni. A második „évfolyam” győztese a híres 
zongorista Berki Artúr fia, az akkor 14 esztendős 
Berki Artúr lett. A most 20-as éveiben járó ifjú tehet-
ség azóta (pontosabban születése óta) is a zene vilá-
gában él, de az újbóli mérföldkő néhány évvel ezelőtt 
érkezett meg, amikor Kökény Attilával közös dalt je-
lentettek meg. Artúr a Rác Pünkösdön el fogja éne-
kelni a kedvenc saját szerzeményeit is, de az egy 
órás koncertjén ismert slágereket, közkedvelt dalo-
kat énekel majd (Quimby, Máté Péter, Fekete Vonat, 
stb.) az ámulatba ejtő hangjával. 

(Folytatás a 18. oldalon) 
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Berki Artúr koncertje után DISCO veszi kezdetét Dj. 
Simi részvételével. 

 
Május 28-án, vasárnap szintén gyermekprogra-

mokkal indítjuk a napot. Délelőtt 10 órától ellátogat-
nak a gyerekekhez a MARVEL SZUPERHŐSÖK, Pók-
ember, Amerika Kapitány, Thor és barátai, akik lát-
ványos, zenés, akrobatikus showműsorral fogják 
meglepni a kicsiket. Akinek van otthon, érkezzen 
szuperhős jelmezben, így talán ajándékot kap Pók-
embertől! Aki elég szemfüles, még közös fotót is ké-
szíthet a hősökkel. 11 órától MOLNÁR ORSI gyerek-
zenekara folytatja a műsort, akinek dalaira (Száz 
liba egy sorba, Napsütötte rét, Kincs, ami nincs) sze-
retnénk élőben nagy táncot járni. 

Fél egykor a gyerekeknek paprikás ételek főzőver-
senye is lesz a dusnoki cserkészcsapat vezetésével.  

Napközben ingyenes légvár, hajfonás, csil-
lámtetkó és Pirulás kézműveskedés színesíti 
a programokat. 

A vasárnapi napon egész nap kézműves vá-
sárt rendezünk, ahol helyi és környékbeli kéz-
műveseket várunk. Különleges programelem 
idén, hogy 10-18 óráig veterán autók kiállítása 
is lesz a Rác Pünkösdön: Haris László gyűjte-
ményébe nyerhetünk bepillantást. 

Délután 14 és 16 óra között a Kalocsai Men-
tőalapítvány jóvoltából életmentő, elsősegély-
nyújtó gyorstalpalón vehetünk részt. 

A parkban megtalálható tombolás pavilonnál 
érdemes lesz tombolaszelvényt vásárolni, 
ugyanis értékes fődíj nyerhető: 2 főre szóló 
wellness hétvége a Mórahalmi Colosseeum 
Hotelben. 

16 órától és 18 órától kezdődnek a kultu-
rális műsorok. 16 órától fellépnek a Pódi-
um Táncstúdió versenytáncosai és dusnoki 
szekciója, majd 18 órától bemutatkoznak a 
dusnoki hagyományőrző csoportok magyar, 
horvát, roma szekciói, szereplői.  

 
Pünkösdvasárnap 21 órától fő fellépőnk a 

FOLKBEAT zenekar lesz, róluk sem feled-
kezünk meg néhány szóban ismertetést adni. 
A Folkbeat zenekar kiválasztásánál szempont 
volt, hogy a fellépők minőségi, élő zenét ját-
szanak elérhető keretek között. A zenekar fia-

talokból áll, akik elhivatottak a magyar népzene mel-
lett, mégis lendületesen úgy dolgozzák fel azt, hogy 
minden korosztályt megmozgat, éneklésre és táncra 
késztet. Könnyed, laza hangvétel jellemző dalaikra, 
melynek alapja a népzene, amiből új színvonalas 
popzene válik. Átdolgozásaikban a népdalokat más 
környezetbe tették, hogy ne csak egy múzeumi tárgy 
legyen régi felvételekről, vagy azoknak másolata, 
hanem mint ahogyan sok országban örömzene, kö-
zösségi formájában éljen és változzon velünk. Sze-
rintük a népdalok egyéni zenei irányzattól függetle-
nül egy biztos alapot tudnak nyújtani érzelmi gaz-
dagságukkal, költői képeivel, virágnyelvével korosz-
tálytól függetlenül. Fontos számukra, hogy közös ze-
nei anyanyelvünk tárából a népdalok legalább alap 
szinten mindenkihez eljussanak és közösen tudjuk 

 

(Folytatás a 19. oldalon) 

(Folytatás a 17. oldalról) 
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Impresszum: 

énekelni ezeket. Szívből ajánljuk a Folkbeat zenekar 
koncertjét, főleg azoknak, akik szeretik a világzenét 
és a magyar népzenét! 

A koncert után természetesen a hagyományos Ba-
rabállal zárjuk a pünkösdi hétvégét, ahol a dusno-
ki ZABAVNA INDUSTRIJA húzza majd a talpalávalót. 

 
A rendezvény helyszínén étel, ital kapható lesz a 

Lenes Csárda jóvoltából, valamint édes finomságo-
kat is vásárolhatunk majd, mint a fagylalt, kürtőska-
lács, vattacukor. 

Mindenkit szeretettel várunk tehát Dusnokra 
május 27-én és május 28-án a Rác Pünkösdre, a 
napközbeni kulturális és szórakoztató progra-
mokra, az esti koncertekre, a diszkóba, valamint 
a Barabálra! 

Kiss-Bényi Emese 

(Folytatás a 18. oldalról) 

A szép lenesi erdőben dolgoztunk. Minden munka-
társunk szegény volt, egyforma gondokkal küszköd-
tünk: a gyereknevelés nehézségeivel és a pénz hiá-
nyával, ami mindig kevés volt. Az Erdészet általában 
a minimálbért fizette. De mi ennek ellenére is tud-
tunk nevetgélni, énekelni, egymást megérteni! Dol-
gozni… 

Ha láttunk valami szép tisztást, nyiladékot, vizet, 
szép hűst, akkor elterveztük, hogy ebédidőben ott 
főzni fogunk. Az erdőben fa volt a tűzhöz, hozzávalót 
hoztunk hazulról és már rotyogott is az ennivaló. Így 
volt ez akkor is, így május elseje környékén. Éppen 
erdősítettünk: egy sokhektáros, új vágásba ültettük a 
csemetéket. Megbeszéltük, ha befejezzük a terüle-
tet, akkor bográcsban főzni fogunk. Abban az időben, 
ezen a részen Kretter Rudi bácsi volt az erdész. Ami-
kor befejeztük az ültetést, nekem 
eszembe jutott, mi lenne, ha állí-
tanánk egy májusfát, annak örö-
mére, hogy készen vagyunk. Úgy 
is lett: májusfa és főzés, mert a 
legények a lányoknak májusfát 
szoktak állítani május elsején. Mi 
most örömünkben ugyanezt  tesz-
szük. Hiszen itt vannak az öregfi-
úk: a Péter bácsi, a Milán bácsi, a 
Józsi bácsi és mi nagyon vidáman 
elvoltunk velük. 

A „fiúk” elmentek és egy 
„hatalmas” fát vágtak ki. Én és a 
Pesszer Éva gyorsan a faluba 
mentünk szalagokért a májusfá-
ra. Mikor visszaértünk, feldíszí-

tettük a fát, közben pedig főtt a pörkölt a bogrács-
ban. Illatozott az erdő egész környéke! Mindenki már 
nagyon kíváncsi és persze éhes is volt. A férfiak jó 
mélyre beásták a fát, hogy ne mozduljon el. Mikor 
készen lettek, nagyon szépnek találtuk! Kitálaltuk az 
ennivalót és közben énekeltünk szép dalokat magya-
rul és rácul, még templomi éneket is: „Néked ajánl-
juk Szűzanyánk a legszebb hónap alkonyát”. Körül 
ültünk. A férfiak levették a sapkájukat a májusfa és 
az étkezés tiszteletére. Közben megjött Rudi bácsi, 
az erdész. El volt ájulva a gyönyörűségtől: „Ilyen 
szép ünnep van a Lenesi erdőben! Asszonyok! Ne-
kem még ilyen szépbe nem volt részem! Ilyen szé-
pen ünneplünk egy befejező területet!” – mondta. 

Annyit gondolkodtam, hogy mi legyen az új ültetett 
terület neve. A magunk munkája végül eldöntötte: a 

kert neve legyen: Május Kert! 
Hurrá, ez a Május Kert, a Szűzanya 
hónapjában! És mostanra, 53 év 
elteltével, már a kert is megörege-
dett. Akik ültették, sokan elköltöz-
tek az égi hazába, de azért még 
egy páran vagyunk, akik akkor ott 
voltunk. Ez az élet rendje: meg-
születünk, meghalunk. A FA, AZ 
MARADT, a Május Kert pedig azóta 
is ontja a tavasz illatjait. Lehet, 
hogy már el sem találnék oda, 
mert minden megváltozott azóta. 
De azért jó rá emlékezni, mert na-
gyon szép volt! 

Varga Ádámné Julis néni  
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